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Graag wil ik, mede namens de minister van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties, met dit schrijven reageren op de gezamenlijke brief van de 

voorzitters van de Eerste en Tweede Kamer, de vice-president van de Raad van 

State, de president van de Algemene Rekenkamer en de directeur Nationale 

Ombudsman van 17 november 2015 over de wijze van financiering van de 

huisvesting. 

 

Zoals afgesproken in het HoCoSta-overleg van 30 september 2015 wordt op 

ambtelijk niveau gezamenlijk aan een oplossing gewerkt waarbij het uitgangspunt 

wordt gehanteerd dat het Rijksvastgoedbedrijf zijn rol als baten-lastendienst kan 

vervullen en dat de Hoge Colleges van Staat hun constitutionele positie behouden, 

rekening houdend met de relevante uitgangspunten van de Comptabiliteitswet en 

de daarbij afgesproken beheerregels. Vooruitlopend vinden er geen wijzigingen 

plaats in de bestaande wijze van financiering van de huisvesting. 

 

Tevens is op 30 september gesproken over de relatie met de renovatie van het 

Binnenhof. Ik hecht eraan te benadrukken dat deze twee zaken los van elkaar 

staan. Gegeven het kabinetsbesluit en de daarin vastgelegde scope van de 

renovatie, zal het kabinet de benodigde budgetten beschikbaar stellen bij 

voorjaarsnota 2016, los van de bestaande budgetten van de Hoge Colleges van 

Staat. Pas na afronding van de renovatie kan een relatie worden gelegd naar de 

financiering van de huisvestingslasten van de Hoge Colleges van Staat inzake het 

Binnenhof, afhankelijk van de uitkomst van de in uw brief aangehaalde discussie 

over de financiering van de huisvesting. Gegeven het feit dat tegen die tijd de 

renovatie is afgerond zijn er geen financiële risico’s voor de Hoge Colleges van 

Staat voortkomend uit het renovatieproject.  

 

Op 30 september is ook gesproken over de vraag of de Hoge Colleges van Staat 

al of niet onder het rijkshuisvestingsstelsel vallen. Gegeven het bijzondere 

karakter van de Hoge Colleges van Staat, herbevestig ik hierbij dat de Hoge 

Colleges van Staat niet onder het rijkshuisvestingsstelsel vallen.  
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Een gelijke brief stuur ik vandaag aan de andere ondertekenaars van de brief van 

27 november. 

 

De minister voor Wonen en Rijksdienst, 

 

 

 

 

 

drs. S.A. Blok 


